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Het verhaal achter de Menningweer en de fokkerij van Menno 
Roelofsen (23), vader Arjan en moeder Sandra begint met het 
ontstaan in 2018. Nog maar vijf jaar geleden. De huidige       
locatie van de boerderij werd in het verleden gebruikt door 
een oom die er ook vleesvee hield. Menno hielp er regelmatig 
met de verzorging van het vee. Tevens was het een locatie dat 
werd gebruikt voor opslag van compost uit het andere bedrijf, 
loonbedrijf in de bouw en infra Roelofsen bv. Nadat de oom 
was verhuisd werd het vleesvee op de boerderij, bestaande uit 
kruislingen, geleidelijk aan vervangen door Blondes.

Investering
”De bedoeling was dat we met de opbrengst van twee kruislin-
gen één Blonde d’Aquitaine konden terugkopen maar dat 
bleek al snel een illusie. We moesten er vijf verkopen om één 
te kunnen aanschaffen. Omdat we graag met Blondes verder 

wilden had ik de goedkeuring gekregen om de kruislingen in te 
ruilen en de oude aanbindstal te veranderen in hokken met 
stro.” Tegelijkertijd werd er in 2018 een vergunning aange-
vraagd voor de bouw van een nieuwe stal. Een dichte schuur 
met aan beide zijde hokken waar de dieren volledig op      
strooisel worden gehouden. Menno: ”Gelukkig was er al stik-
stofruimte gereserveerd op de locatie zodat de vergunning    
uiteindelijk vrij vlot binnen kwam en augustus 2020 konden 
we de nieuwe stal in gebruik nemen.” Van in het begin 80 
dieren zijn er nu ruim 120 stuks op het bedrijf. Jaarlijks worden 
er 50 à 60 kalveren geboren. ”Meer kunnen er ook niet in de 
stal,” geeft Menno aan. De ligging van de boerderij is in het 
waterrijke gebied de Eilandspolder. Een groot gebied in Noord-
Holland waarin een gebied van 100ha met de naam Menning-
weer. Dat gebied ligt rondom de boerderij. Het bedrijf heeft 
125ha natuurgrond ter beschikking en 15ha cultuurland waar-

van gras van goede kwaliteit gewonnen kan worden. Van de 
natuurgrond wordt ook maaisel gebruikt om te strooien zodat 
er geen aankoop van stro nodig is.

Blondes
”Tot mijn 16e jaar kwam ik eigenlijk nooit in aanraking met 
vee maar door het voeren bij mijn oom kwam ik in contact met 
de koeien en in die kruislingveestapel liep wel een Blondestier. 
Door het werk van Roelofsen bv kenden we inmiddels Johan 
Schilder in Hoogwoud met zijn bedrijf in bagger- en grond-
werken. In Hoogwoud op stal raakten we daar onder de indruk 
van het imposante van de Blondes en zo werden we helemaal 
enthousiast van die dieren.” De eerste stamboek Blonde bij de 
familie Roelofsen kwam dan ook van de Woeste Hoeve van 
Schilder. ”Ik kreeg van mijn ouders voor mijn twintigste        
verjaardag het pink Pretty van de Woeste Hoeve.”
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Agrarisch bedrijf de Menningweer

Met embryowinning een snelle vooruitgang in de fokkerij 
Tekst Fredie van Dijk, Foto’s Theo Janssen 

”Mijn grootste passie is toch wel het spoelen 
van een aantal beste fokkoeien.” Gedreven 
vertelt Menno Roelofsen over zijn favoriet in 
deze D.C. Online. ”Ik vind het een mooie  
manier om snel vooruit te komen in de          
fokkerij. Hoe scherper je werkt des te beter 
zijn de resultaten.” Om meer te weten te      
komen over deze grote passie van de jonge 
fokker moeten we naar boerderij de                   
Menningweer in Grootschermer. 

”Als beginneling moet je 
vertrouwen hebben in 

de verkoper”
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Daarna volgden nog meer aankopen. Menno: ”Als beginneling 
moet je vertrouwen op de verkoper en we hebben geprobeerd 
goed vee te kopen bij echte fokkers. Met dieren van deze     
fokkers heb je naar ons idee ook minder trammelant met het 
afkalven en het karakter.” Menno vond het wel eens lastig als 
de aankoop uit een kleine koppel kwam. Deze dieren zijn  
minder gewend zich te verdedigen in de koppel en moeten 
zich enorm aanpassen. Er is inmiddels de nodige goede        
aanwas op het bedrijf zodat er momenteel geen grote aantallen 
meer worden aangeschaft. ”Fokdieren die nog wel worden   
gekocht moet ik nu uit mijn eigen portemonnee betalen,” 
schetst Menno. Om te kunnen verbeteren in de veestapel    
worden nog wel jonge fokstiertjes aangeschaft.
Het liefst ziet Menno een Blonde d’Aquitaine met veel             
ontwikkeling. ”Ik hou van grote dieren. Met de juiste stierkeuze 
kun je uit grote, zeg maar meer foktypische dieren nakome-
lingen  fokken die het een compleet dier maken met klasse. 
Het toevoegen van bespiering gaat altijd nog makkelijker dan 
hoogtemaat toevoegen.” Als voorbeeld wordt Fromant-dochter 
D.C. Online genoemd. De koe uit de bekende Carmen,           
gekocht bij George en Leonie Kellerwessel in Duitsland, heeft 
zowel ontwikkeling en bespiering. Zo’n type koe ziet de slager 
ook graag. Een koe rond de 1.60m op de schoft en met klasse 
is mijn ideale dier, geeft Menno aan.

Passie
Tegen vele adviezen in is er op de Menningweer volop ingezet 
op het spoelen van embryo’s. De ervaringen van andere fok-
kers in de Blondewereld klonken niet erg positief. Vooral de 
hoge kosten en teleurstellingen van geen goede embryo’s tot 
geen enkele en uiteindelijk geen kalf waren veel gehoorde    
geluiden. Ondertussen hebben we redelijk wat ervaring. ”Ik 
ben echter van mening dat je met het ’spoelen’ het snelst voor-
uit gaat in de fokkerij. Een vereiste is dat je secuur te werk gaat. 

De schema’s voor het opstarten van de koe zijn ook erg          
belangrijk. Ik houd van elke koe elke behandeling nauwkeurig 
bij met datum en tijdstip. Hoe scherper je werkt des te beter het 
resultaat. Ik heb wel het idee dat de ’handleidingen’ volledig 
zijn afgestemd op melkvee. Als ik zie dat de koe eerder tochtig 
is als volgens het schema zou moeten dan insemineer ik op    
de tijd dat ik denk dat juist is. Het voordeel is dat ik zelf                    
insemineer en dat makkelijk kan doen. De ontvangsters van de 
embryo’s zijn nagenoeg allemaal Blondes. Het zijn de             
’gewonere’ koeien in de veestapel die zelf niet bijdragen aan 
topfokkerij en door Menno worden geselecteerd. Ongeveer 
85% is drachtig van een embryo. Merendeel embryo’s die op 
het eigen bedrijf zijn gewonnen.

Zoals gezegd worden alleen de beste dieren gespoeld. Koplo-
per hierin is D.C. Online. Zij is ingeschreven met AV90. Haar 
moeder is de bekende Carmen v.Rubio. Een koe die na haar 
successen in het Franse keuringscircuit veelvuldig embryo’s 
heeft geleverd. ”Zij is ook een koe die in de fokkerij veel heeft 
gebracht en grote aantallen goede embryo’s heeft geleverd. 
Online blijkt ook goed te spoelen. We hebben gemiddeld 14 
goede embryo’s per spoeling van haar. Waarbij er heel veel 
van 1e klasse zijn. Toch ook een stukje genetica wat hier om 
de hoek komt kijken,” laat Menno enthousiast weten. Andere 
koeien die gespoeld worden zijn Naomie JE v.Fromant gefokt 
door Jan Eggerink en recent is uit de fokkerij van Jan Eggerink 
ook Lisa JE v.Tresor aangekocht. Ook Lilly van de Woeste        
v.Cadeau uit een moederlijn van de fokkerij van Willy Pierik 
en Madonna du Moulin de Athos-dochter uit Arielle du Moulin 
uit de fokkerij van Hans Spekenbrink. Menno: ”Het is helemaal 
een verslaving geworden maar ik begrijp ook wel dat je eerst 
de investering moet kunnen dragen voordat er rendement is.”

Opvallend is wel dat er geen pinken worden gespoeld. ”We 
hebben dat wel gedaan maar het was minder succesvol dan bij 
de koeien. Na het spoelen werden ze ook slecht drachtig.”       
KI stieren die ingezet worden op de donorkoeien zijn Galiax, 
Malien, Horfe, Junior, Dartagnan, Louis en Igor. Ook de ’eigen’ 
D.C. Ragazzo en D.C. Skyline, stieren waarvan sperma           

beschikbaar is op het bedrijf, worden gebruikt. Uit alles blijkt 
wel dat er veel passie is voor de fokkerij. Ook het zelf                  
insemineren en de huidige cursus die er wordt gevolgd om zelf 
de drachtcontrole te doen. De cursus insemineren is gevolgd 
toen er nog geen Blondes in beeld waren. ”Een kennis ging 
deze cursus volgen en hij vroeg of ik mee ging. Ik was toen    
16 jaar en compleet onbekend met koeien,” voegt Menno toe. 

Keuringen
”Alleen vermeerderen van een veestapel motiveert mij niet. Je 
kiest toch een bedrijfsvoering die bij je past. Nadat we het eerst 
nog niet zo zag zitten is het deelnemen aan een keuring  ook 
een passie geworden. Vorig jaar gingen we voor het eerst naar 
de Nationale Keuring. Naar de NVM in Mariënheem met 17 
dieren en dat is erg goed bevallen.” De keuringen zijn een 
mooie manier om je topfokkerij te laten zien en het geeft 
naamsbekendheid vindt Menno. Voor dit jaar waren                  
maar liefst 30 dieren geselecteerd en ingeschreven voor de                
Nationale Keuring. ”Transport naar Mariënheem van de groep 
moet toch geregeld worden dus dacht ik dan maar een volle 
wagen met aanhanger. Ik ben ook hierin een perfectionist en 
we hadden alles goed voorbereid met schema’s wat de 11    
helpers te doen stond. Een ploeg die in de ring de dieren voor 
zou brengen en een ploeg die voor de aan- en afvoer bij de 
ringen zou zorgen zodat er niet in de ring gewacht hoefde te 
worden.”

Helaas werd blauwtong de grote spelbreker voor het stamboek 
en haar fokkers. De keuring werd geannuleerd en uitgekeken 
naar een mogelijk nieuwe datum. ”Het was natuurlijk een 
grote teleurstelling maar vrij kort hierna hebben we thuis       
besloten om op de eigenlijke dag van de keuring 28 oktober 
ons bedrijf Roelofsen bv en Fokkerij de Menningweer open te 
stellen voor Blondeliefhebbers. Ruim 75 man kwam een kijkje 
nemen hier. Speciaal hiervoor hebben we alle 30 dieren apart 
op een rij gezet zoals ze op de keuring ook zouden staan.” Bij 
deze dieren was ook de recente aankoop van fokstier Newton 
te bewonderen. Menno: ”Ik was in Frankrijk op bezoek bij  
Olivier Collardeau om eens naar zijn dieren te kijken. Hier zag 
ik min of meer toevallig Newton. Een zoon van Calinou v.Roy. 
Ik werd erg enthousiast van de stier die is gefokt bij Michicourt. 
Zijn moeder Uria is een dochter van Leo. De goede indexen en 
de nakomelingen die ik daar zag waren reden om Newton  
mogelijk te kopen en uiteindelijk lukte dat. Ik denk dat de stier 

hier wat kan brengen zeker met Calinou in de afstamming. 
Ook D.C. Skyline AV87 v.Obama die ik gebruik heeft Calinou 
in de afstamming maar ik denk gezien het type van de stieren 
zelf dat ze beide anders fokken.”

Niet alleen de keuringen geven naamsbekendheid maar ook 
de veiling op het opfokstation haalt Menno aan. De laatste    
veiling van maart dit jaar lag Idalgo-zoon Sky van de                
Menningweer goed in de belangstelling en daarbij heeft zeker 
zijn super goede karakter ook aan bijgedragen. ”Ik vind het 
voor ons stamboek belangrijk dat er een opfok-en teststation is. 
Het geeft veel toegevoegde waarde en een duidelijk beeld van 
een jonge stier. Recent had ik geen kandidaten om te testen in 
Laren maar zal zeker blijven inzenden. Mijn huidige mogelijke 
kandidaten voor deze ronde wilde ik graag meenemen naar de 
keuring en heb daarom gekozen voor de mogelijkheid voor 
eigen opfok en veilen door het COT.

Afzet
Er was enkele jaren geleden door mijn oom al een start             
gemaakt met de verkoop van vleespakketten. Om het te         
professionaliseren is er aan de stal een fraai ingerichte ruimte 
bijgebouwd. Hier worden de ingevroren producten mooi       
gepresenteerd voor de klanten. Dit wordt allemaal verzorgd 
door Sandra Roelofsen. Op zaterdagmiddag is de winkel       
geopend. Elke maand wordt er een koe geslacht om de winkel 
te bevoorraden. ”Soms moet ik nee verkopen dan is het vlees 
op voor dat de volgende is geslacht,” laat Sandra weten. Er 
wordt alleen vlees aangeboden van eigen vrouwelijke dieren. 
De broutards gaan naar de mesterij elders.
Menno: ”Ook hierin zijn we vooruit gegaan door de fokkerij. 
Slachten we in het begin soms nog kruislingen van 300kg nu is 
dat met zuivere Blondes ruim 500kg karkas.”

Tot slot
Met de keus die op de Menningweer is gedaan voor de Blonde 
d’Aquitaine zit het volgens Menno wel goed. ”Ik begrijp heel 
goed dat we door combinatie van beide bedrijven een lage 
kostprijs hebben maar een andere bijkomstigheid is dat er 
sinds vorig jaar september 40 kalveren geboren zijn en met 
geen enkele geboorte was er een probleem. We zijn hier erg 
op gefocust omdat het uiteindelijk het belangrijkste moment is. 
Zonder kalveren geen continuïteit en opbrengsten natuurlijk. 
Er komen nog een aantal kalveren maar ook daar heb ik        
vertrouwen in. Dat is óók de kracht van de Blonde.” 
Menno heeft nog wel een tip. ‘Met selecteren op karakter hou 
je het het langste vol. Ze moeten gewoon luisteren naar die 
emmer biks!’

”Alleen vermeerderen 
van de veestapel 
motiveert mij niet”
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Zaterdaghulp Sem met Toscane van de Menningweer v.D.C. Ragazzo 
en haar moeder D.C. Online

Zonder kalveren geen opbrengst


